
 
 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

 

ПРОТОКОЛ 

 

засідання постійної комісії обласної ради 

з питань освіти, науки та культури 

 

25 липня 2023 року  

 

м. Полтава № 17 

Головуючий: Діденко Олег Григорович – голова постійної комісії. 

 

Присутні: Василенко Марина Григорівна – заступник голови постійної комісії, 

Цибульська Юлія Володимирівна – секретар постійної комісії (у режимі 

відеоконференції), Воротинцев Василь Альбертович (у режимі 

відеоконференції), Сухонос Наталія Василівна (у режимі відеоконференції), 

Усанова Ольга Петрівна, Юрченко Тетяна Олегівна – члени постійної комісії. 

 

Відсутні члени постійної комісії: Богдан Руслан Дмитрович. 

 

Склад постійної комісії – 8 осіб. Присутні – 7 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Запрошені та присутні: 

 

 

Баленко 

Олександр Григорович 

- виконувач обов’язків начальника 

Полтавського ліцею з посиленою 

військово-фізичною підготовкою 

Полтавської обласної ради 
 

Беседа 

Ольга Григорівна 

- виконувач обов’язків директора Гадяцького 

профільного ліцею імені Т.Г. Шевченка 

Полтавської обласної ради 
 

Биков 

Валерій Олександрович 

- заступник директора Комунального 

закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук 

учнівської молоді» (у режимі 

відеоконференції) 

 

Біленький 

Олександр Юрійович 
 

- голова обласної ради 
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Бородай 

Едуард Миколайович 

- заступник начальника Полтавського 

обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки з 

морально-психологічного забезпечення та 

зв’язків з громадськістю 
 

Бруслик 

Олексій Юрійович 

- заступник начальника Полтавської 

обласної військової адміністрації 
 

Грицаєнко 

Вікторія Олександрівна 
 

- представник громадськості, дружина Героя 

України Віталія Грицаєнка 

Єщенко 

Марина Миколаївна 

- доцент кафедри педагогічної майстерності та 

інклюзивної освіти Полтавської академії 

неперервної освіти ім. М. В. Остроградського 
 

Каліберда 

Олександр Васильович  

- виконувач обов’язків директора 

Комунального закладу «Центр соціально-

психологічної реабілітації дітей» 

Полтавської обласної ради 
 

Ковшар 

Наталія Леонідівна 

- виконувач обов’язків директора 

Комунальної установи «Центр фінансово-

статистичного аналізу та матеріально-

технічного забезпечення освітніх закладів» 

Полтавської обласної ради 
 

Колісник 

Олександра Дмитрівна 

- секретар Молодіжної ради при Полтавській 

обласній раді 
 

Коморна 

Леся Федорівна 
 

- начальник Управління майном обласної 

ради 

Кончаковський 

Євген Олегович 

- директор Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової 

адміністрації 
 

Кращенко 

Юрій Петрович 

- начальник Управління Державної служби 

якості освіти у Полтавській області 
 

Левакіна 

Оксана Віталіївна 

- заступник керуючого справами – начальник 

відділу організаційного забезпечення 

діяльності ради виконавчого апарату 

обласної ради 
 

Лемешко 

Олександр Миколайович 
 

- перший заступник голови обласної ради (у 

режимі відеоконференції) 
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Лунін 

Дмитро Сергійович 
 

- начальник Полтавської обласної військової 

адміністрації 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

- начальник відділу юридичного 

забезпечення виконавчого апарату обласної 

ради 
 

Носенко 

Владислав Володимирович 

- Представник Уповноваженого Верховної 

Ради України з прав людини у Полтавській 

області 
 

Панченко 

Ігор Ігорович 
 

- заступник начальника Полтавської 

обласної військової адміністрації 

Півняк 

Андрій Юрійович 

- виконувач обов’язків директора 

Полтавського обласного центру 

національно-патріотичного виховання, 

туризму і краєзнавства учнівської молоді 

Полтавської обласної ради 
 

Синявська 

Тамара Григорівна 

- заступник керівника апарату – керуючий 

справами виконавчого апарату обласної 

ради 
 

Смотрицька 

Людмила Олександрівна 

 

- заступник керуючого справами – начальник 

загального відділу виконавчого апарату 

обласної ради, депутат обласної ради 

 

Стороженко 

Віталій Миколайович 
 

- представник громадськості 

Федорченко 

Лілія Вікторівна 

- заступник директора Департаменту 

культури і туризму Полтавської обласної 

військової адміністрації 

 

Фоменко 

Ірина Олександрівна  

- начальник служби у справах дітей 

Полтавської обласної військової 

адміністрації 
 

Чепурко 

Олексій Григорович 
 

- заступник голови обласної ради 

Представники засобів масової інформації 

 

Перед початком засідання постійної комісії присутні на засіданні 

вшанували хвилиною мовчання загиблих внаслідок збройної агресії російської 

федерації проти України. 
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Порядок денний: 

 

1. Про проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін до Обласної 

програми національно-патріотичного виховання дітей та молоді на 

2021 – 2025 роки». 

2. Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження переліку та 

граничної чисельності посад Полтавського ліцею з посиленою військово-

фізичною підготовкою Полтавської обласної ради». 

3. Про проєкт рішення обласної ради «Про зміну найменування 

Полтавського ліцею з посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської 

обласної ради». 

4. Про розгляд питання «Про передачу майна на баланс Градизького ліцею 

з посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської обласної ради». 

5. Про розгляд питання «Про порушення клопотання щодо присудження 

Премії Верховної Ради України Н. Бігун». 

6. Про розгляд питання «Про порушення клопотання щодо присудження 

Премії Верховної Ради України Л. Крупіній». 

7. Про лист Полтавського обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки щодо проведення серед закладів 

освіти щорічного обласного конкурсу відеопривітань з Днем Збройних Сил 

України та Днем Сухопутних військ Збройних Сил України. 

8. Про лист Полтавського обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки щодо відкриття Міжшкільних 

ресурсних центрів з викладання предмету «Захист України» у громадах 

Полтавської області. 

9. Про звернення М. Параки щодо встановлення меморіальної дошки 

Богдану Параці на будівлі Гадяцького профільного ліцею імені Т.Г. Шевченка 

Полтавської обласної ради. 

10. Про роботу відокремленого структурного підрозділу «Центр військово-

патріотичного виховання» Полтавського обласного центру національно-

патріотичного виховання, туризму і краєзнавства учнівської молоді 

Полтавської обласної ради. 

11. Про звіт директора Комунального закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді» Лахач Т.О. за 

2022 рік та перше півріччя 2023 року. 

12. Про звіт виконувача обов’язків директора Комунальної установи 

«Центр фінансово-статистичного аналізу та матеріально-технічного 

забезпечення освітніх закладів» Полтавської обласної ради Ковшар Н.Л. за 

2022 рік та перше півріччя 2023 року. 

13. Про виконання рекомендацій постійної комісії обласної ради з питань 

освіти, науки та культури від 02.03.2023 щодо удосконалення роботи закладів 

позашкільної освіти Полтавської області. 

14. Про питання діяльності Комунального закладу «Центр соціально-

психологічної реабілітації дітей» Полтавської обласної ради. 



 5 

15. Про передачу майна зі спільної власності територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області у державну власність. 

16. Різне. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропонований порядок денний. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії. 

 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді у разі наявності у членів постійної комісії та 

присутніх на засіданні депутатів обласної ради конфлікту інтересів при 

розгляді питань порядку денного, вони мають врегулювати його шляхом 

своєчасного самостійного публічного оголошення про це під час засідання. 

Наголосив на необхідності, враховуючи вимоги воєнного стану, з метою 

дотримання заходів безпеки та попередження витоку інформації, що може 

призвести до обізнаності противника про оборонні заходи в області, під час 

проведення засідання постійної комісії утриматись від здійснення фото- та 

відеозйомок. 

 

 

 

Розгляд питань порядку денного.  

 

1. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін до 

Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей та молоді на 

2021 – 2025 роки». 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, про зміни, які пропонується 

внести до Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей та 

молоді на 2021 – 2025 роки, а саме: 

- доповнити перелік заходів та виконавців Програми Полтавським ліцеєм з 

посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської обласної ради та 

збільшити фінансування з обласного бюджету на забезпечення речовим майном 

ліцеїстів; 

- викласти Положення про стипендію імені Героя Небесної Сотні – Героя 

України – Ігоря Сердюка – для учнів, студентів і молодих учених Полтавщини 

та Положення про стипендію імені Героя України – Андрія Конопльова – для 

учнів, студентів закладів освіти Полтавщини у новій редакції. 
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ВИСТУПИЛИ: 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського О.Є. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін до 

Обласної програми національно-патріотичного виховання дітей та молоді на 

2021 – 2025 роки». 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про затвердження переліку 

та граничної чисельності посад Полтавського ліцею з посиленою військово-

фізичною підготовкою Полтавської обласної ради». 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, поінформував, що відповідно до пункту 8 

постанови Кабінету Міністрів України від 30 червня 2021 року № 672 «Про 

затвердження Положення про військовий (військово-морський, військово-

спортивний) ліцей, ліцей із посиленою військово-фізичною підготовкою» 

організаційна структура та чисельність особового складу ліцею визначається 

його штатом (штатним розписом). Порядок розроблення та затвердження штату 

(штатного розпису) ліцею, типові нормативи для його розроблення 

визначаються в установленому законодавством порядку. Наразі типові штатні 

нормативи для ліцеїв із посиленою військово-фізичною підготовкою відсутні, 

тому є необхідність врегулювання цього питання засновником. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Баленко О.Г., виконувач обов’язків начальника Полтавського ліцею з 

посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської обласної ради, 

поінформував про свою попередню професійну діяльність. Повідомив про 

плани роботи ліцею у 2023/2024 навчальному році та майбутніх роках 

(граничну чисельність учнів, ремонт приміщень, штатну чисельність 

працівників), зазначив, що вже розпочато набір та приймаються документи для 

вступу до ліцею. 

Василенко М.Г., член постійної комісії, запитала, як було пораховано 

штатну одиницю «прибиральник службових приміщень» та яким чином 

ліцеїсти братимуть участь у прибиранні. 

Баленко О.Г., виконувач обов’язків начальника Полтавського ліцею з 

посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської обласної ради, 

відповів, що штатна одиниця «прибиральник службових приміщень» 

вираховувалась відповідно до тих територій, які передаватимуться для 
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використання ліцеєм; діти будуть зайняті прибиранням у межах 

самообслуговування та в позанавчальний час. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського О.Є. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про затвердження переліку 

та граничної чисельності посад Полтавського ліцею з посиленою військово-

фізичною підготовкою Полтавської обласної ради». 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про зміну найменування 

Полтавського ліцею з посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської 

обласної ради». 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, поінформував про суть проєкту рішення: 

пропонується новоствореному Полтавському ліцею з посиленою військово-

фізичною підготовкою присвоїти ім’я Героя України Віталія Миколайовича 

Грицаєнка. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., голова постійної комісії, 

Стороженко В.М., представник громадськості. 

Грицаєнко В.О., дружина Героя України Віталія Грицаєнка, подякувала за 

вшанування Героїв України. Повідомила, що Віталій Грицаєнко народився у 

Полтаві, з 2014 року добровольцем брав участь в антитерористичній операції, 

обіймав посаду заступника командира з бойової та спеціальної підготовки. Він 

був зразковим офіцером та став прикладом для майбутніх поколінь. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

підтримав ініціативу щодо присвоєння Полтавському ліцею з посиленою 

військово-фізичною підготовкою імені Віталія Грицаєнка. 

Чепурко О.Г., заступник голови обласної ради, звернувся з пропозицією до 

директора закладу, створити в ліцеї кімнату, яка була б присвячена пам’яті 

В. Грицаєнка та інформувала про його життєвий шлях, заслуги у захисті 

незалежності України. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 
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ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського О.Є. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про зміну найменування 

Полтавського ліцею з посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської 

обласної ради». 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Про розгляд питання «Про передачу майна на баланс 

Градизького ліцею з посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської 

обласної ради». 

 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що відповідно до проєкту рішення здійснюється передача майна в межах 

спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області з 

балансу Кременчуцької спеціальної школи Полтавської обласної ради на 

баланс, в оперативне управління Градизькому ліцею з посиленою військово-

фізичною підготовкою Полтавської обласної ради.  

 

ВИСТУПИЛИ: 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

поінформував, що Полтавська область бере участь у державній програмі з 

відновлення України. Полтавська область перемогла в конкурсі, за 

результатами якого отримано можливість проведення капітального ремонту 

Градизького ліцею з посиленою військово-фізичною підготовкою Полтавської 

обласної ради на умовах співфінансування – 80 % кошти міжнародного фонду, 

20 % кошти обласного бюджету. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника Управління майном обласної ради 

Коморної Л.Ф. взяти до відома. 

2. Доручити Управлінню майном обласної ради розробити відповідний 

проєкт рішення. 

3. Постійній комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури 

внести на розгляд обласної ради проєкт рішення з цього питання у 

встановленому порядку. 
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5. СЛУХАЛИ: Про розгляд питання «Про порушення клопотання щодо 

присудження Премії Верховної Ради України Н. Бігун». 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що до Полтавської 

обласної ради надійшов лист Комітету Верховної Ради України з питань освіти, 

науки та інновацій щодо представлення двох кандидатур для відзначення 

Премією Верховної Ради України педагогічним працівникам закладів 

дошкільної, загальної середньої, професійної (професійно-технічної) та 

позашкільної освіти. З метою залучення громадськості до участі у визначенні 

кандидатів на здобуття Премії Полтавською обласною радою проведено відбір 

претендентів через інформаційно-комунікаційну систему «Єдиний веб-портал 

«SMART REGION Полтавської області». 

Ознайомив членів постійної комісії з проєктом рекомендацій та 

запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за –6, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію голови постійної комісії обласної ради з питань освіти, 

науки та культури Діденка О.Г. взяти до відома. 

2. Погодити кандидатуру Бігун Наталії Вікторівни, директора 

Решетилівського художнього професійного ліцею, для присудження Премії 

Верховної Ради України педагогічним працівникам закладів дошкільної, 

загальної середньої, професійної (професійно-технічної) та позашкільної освіти. 

3. Доручити виконавчому апарату обласної ради підготувати відповідний 

проєкт рішення. 

4. Постійній комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури 

внести на розгляд сесії обласної ради проєкт рішення з цього питання у 

встановленому порядку. 

 

 

6. СЛУХАЛИ: Про розгляд питання «Про порушення клопотання щодо 

присудження Премії Верховної Ради України Л. Крупіній». 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію голови постійної комісії обласної ради з питань освіти, 

науки та культури Діденка О.Г. взяти до відома. 

2. Погодити кандидатуру Крупіної Лесі Валентинівни, директора 

Обласного коледжу «Кременчуцька гуманітарно-технологічна академія імені 

А.С. Макаренка» Полтавської обласної ради, для присудження Премії 
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Верховної Ради України педагогічним працівникам закладів дошкільної, 

загальної середньої, професійної (професійно-технічної) та позашкільної освіти. 

3. Доручити виконавчому апарату обласної ради підготувати відповідний 

проєкт рішення. 

4. Постійній комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури 

внести на розгляд сесії обласної ради проєкт рішення з цього питання у 

встановленому порядку. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Про лист Полтавського обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки щодо проведення серед закладів 

освіти щорічного обласного конкурсу відеопривітань з Днем Збройних Сил 

України та Днем Сухопутних військ Збройних Сил України. 

 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки з морально-

психологічного забезпечення та зв’язків з громадськістю, запропонував 

організувати привітання з Днем Збройних Сил України та Днем Сухопутних 

військ Збройних Сил України від закладів освіти у вигляді флешмобу. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію заступника начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки з морально-

психологічного забезпечення та зв’язків з громадськістю Бородая Е.М. взяти до 

відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації заснувати щорічний обласний флешмоб відеопривітань 

з Днем Збройних Сил України та Днем Сухопутних військ Збройних Сил 

України та проводити його серед закладів освіти. 

 

 

8. СЛУХАЛИ: Про лист Полтавського обласного територіального центру 

комплектування та соціальної підтримки щодо відкриття Міжшкільних 

ресурсних центрів з викладання предмету «Захист України» у громадах 

Полтавської області. 

 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки з морально-

психологічного забезпечення та зв’язків з громадськістю, повідомив, що 
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Полтавський обласний територіальний центр комплектування та соціальної 

підтримки (далі – ПОТЦКСП) спільно з дотичними установами та 

організаціями систематично впроваджує і контролює процеси військово-

патріотичного виховання молоді в Полтавській області. 

Проведене за ініціативи ПОТЦКСП Управлінням державної служби 

якості освіти в Полтавській області дослідження викладання навчального 

предмета «Захист України» свідчить про необхідність вжиття заходів щодо 

його покращення. Однією з рекомендацій зазначеного дослідження є створення 

Міжшкільних ресурсних центрів з викладання предмету «Захист України», які 

забезпечать більш поглиблене вивчення предмету. 

Звернувся з пропозицією організувати роботу Міжшкільних ресурсних 

центрів з викладання предмету «Захист України» у великих містах області. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної 

військової адміністрації, Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського 

обласного територіального центру комплектування та соціальної підтримки з 

морально-психологічного забезпечення та зв’язків з громадськістю, 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував Полтавському 

обласному територіальному центру комплектування та соціальної підтримки 

надати до обласної ради та до Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації інформацію стосовно процесу передачі 

навчальної зброї до закладів освіти, умов та вимог щодо її обліку і зберігання. 

Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації 

рекомендував розповсюдити цю інформацію серед закладів освіти області. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

підтримав ініціативу створення Міжшкільних ресурсних центрів з викладання 

предмету «Захист України» у великих містах області. 

Бородай Е.М., заступник начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки з морально-

психологічного забезпечення та зв’язків з громадськістю, наголосив, що 

cпівпраця між Міжшкільним ресурсним центром та школами відбувається 

шляхом укладення двосторонніх цивільно-правових угод, відповідно до яких 

школа може передавати центру педагогічне навантаження з предмету «Захист 

України», а Центр в свою чергу забезпечуватиме відповідний обсяг освоєння 

матеріалу. Але школи неохоче передають педагогічне навантаження. 

Усанова О.П., член постійної комісії, наголосила на актуальності питання, 

звернула увагу, що школам складно забезпечити належний рівень викладання 

предмету «Захист України». Поділилася досвідом роботи Міжшкільного 

ресурсного центру Кременчуцької міської ради. Запропонувала провести виїзне 

засідання постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури у 

Кременчуці, щоб обговорити «дорожню карту» створення таких ресурсних 

центрів. Внесла пропозицію включити до однієї з освітніх програм питання 
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співфінансування Міжшкільних ресурсних центрів з викладання предмету 

«Захист України» – 50 % з обласного бюджету, 50 % – громади області. 

Кращенко Ю.П., начальник Управління Державної служби якості освіти у 

Полтавській області, повідомив про результати дослідження якості викладання 

навчального предмета «Захист України», наголосив на проблемі кадрового 

забезпечення, підтримав ініціативу створення Міжшкільних ресурсних центрів 

у великих містах області. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію заступника начальника Полтавського обласного 

територіального центру комплектування та соціальної підтримки з морально-

психологічного забезпечення та зв’язків з громадськістю Бородая Е.М. взяти до 

відома. 

2. Рекомендувати Полтавському обласному територіальному центру 

комплектування та соціальної підтримки надати до обласної ради та до 

Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації 

інформацію стосовно процесу передачі навчальної зброї до закладів освіти, 

умов та вимог щодо її обліку і зберігання. 

3. Доручити Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації внести зміни до Обласної програми національно-патріотичного 

виховання дітей та молоді на 2021 – 2025 роки щодо співфінансування 

Міжшкільних ресурсних центрів з викладання предмету «Захист України». 

4. Постійній комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури 

провести виїзне засідання у Міжшкільному ресурсному центрі Кременчуцької 

міської ради. 

 

 

9. СЛУХАЛИ: Про звернення М. Параки щодо встановлення меморіальної 

дошки Богдану Параці на будівлі Гадяцького профільного ліцею імені 

Т.Г. Шевченка Полтавської обласної ради. 

 

Беседа О.Г., виконувач обов’язків директора Гадяцького профільного 

ліцею імені Т.Г. Шевченка Полтавської обласної ради, повідомила, що на 

сьогодні, на жаль, п’ятеро випускників закладу загинули, захищаючи 

незалежність та територіальну цілісність України. З метою гідного вшанування 

полеглих захисників та їхнього подвигу в музеї закладу створено експозицію 

«І біль не стихне у віках»; у класних кімнатах, де навчалися загиблі воїни 

встановлено пам’ятні іменні таблички. Також проводиться робота щодо 

створення «Алеї слави»: закладається паркова зона, формуються доріжки. 
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Ліцеєм замовлено стелу для увічнення пам’яті захисників – випускників 

Гадяцького профільного ліцею імені Т.Г. Шевченка Полтавської обласної ради. 

Роботу по встановленню планується завершити 15-20 серпня 2023 року. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію виконувача обов’язків директора Гадяцького профільного 

ліцею імені Т.Г. Шевченка Полтавської обласної ради Беседи О.Г. взяти до 

відома. 

2. Рекомендувати Гадяцькому профільному ліцею імені Т.Г. Шевченка 

Полтавської обласної ради встановити на території ліцею стелу для увічнення 

пам’яті випускників закладу, які загинули, захищаючи незалежність України. 

 

 

10. СЛУХАЛИ: Про роботу відокремленого структурного підрозділу «Центр 

військово-патріотичного виховання» Полтавського обласного центру 

національно-патріотичного виховання, туризму і краєзнавства учнівської 

молоді Полтавської обласної ради. 

 

Півняк А.Ю., виконувач обов’язків директора Полтавського обласного 

центру національно-патріотичного виховання, туризму і краєзнавства 

учнівської молоді Полтавської обласної ради, повідомив, що робота по 

забезпеченню діяльності відокремленого структурного підрозділу «Центр 

військово-патріотичного виховання» проводиться: триває ремонт приміщень, 

відбувається набір керівників гуртків. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної 

військової адміністрації, Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, наголосив на необхідності 

ознайомитися з роботою відокремленого структурного підрозділу «Центр 

військово-патріотичного виховання» восени поточного року. Центр має стати 

показовим для усіх громад області. 

Ознайомив членів постійної комісії з проєктом рекомендацій та 

запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію виконувача обов’язків директора Полтавського 

обласного центру національно-патріотичного виховання, туризму і 
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краєзнавства учнівської молоді Полтавської обласної ради Півняка А.Ю. про 

роботу відокремленого структурного підрозділу «Центр військово-

патріотичного виховання» Полтавського обласного центру національно-

патріотичного виховання, туризму і краєзнавства учнівської молоді 

Полтавської обласної ради взяти до відома. 

 

 

11. СЛУХАЛИ: Про звіт директора Комунального закладу Полтавської 

обласної ради «Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді» 

Лахач Т.О. за 2022 рік та перше півріччя 2023 року. 

 

Биков В.О., заступник директора Комунального закладу Полтавської 

обласної ради «Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді», 

повідомив про результати роботи Комунального закладу Полтавської обласної 

ради «Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді» за 2022 рік та 

перше півріччя 2023 року, в тому числі, про підсумки ІІ (обласного) етапу 

Всеукраїнського конкурсу-захисту науково-дослідницьких робіт учнів – членів 

Малої академії наук України у 2022/2023 навчальному році. Проінформував, що 

Лахач Тамара Олександрівна, директор закладу – перебуває на лікарняному. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., голова постійної комісії, 

Биков В.О., заступник директора Комунального закладу Полтавської обласної 

ради «Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді», 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, Юрченко Т.О., член постійної комісії, 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

Чепурко О.Г., заступник голови обласної ради, Усанова О.П., член постійної 

комісії, Біленький О.Ю., голова обласної ради. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, запропонував Бикову В.О., заступнику 

директора Комунального закладу Полтавської обласної ради «Полтавська 

обласна Мала академія наук учнівської молоді», представити особу, яка бере 

участь у засіданні комісії у режимі відеоконференції. 

Биков В.О., заступник директора Комунального закладу Полтавської 

обласної ради «Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді», 

представив Бездітька Бориса Миколайовича, який надає допомогу у юридичних 

питаннях за цивільно-правовою угодою. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, наголосив, що Полтавська обласна Мала 

академія наук учнівської молоді оплачує юридичні послуги за цивільно-

правовою угодою за рахунок коштів закладу, але має можливість користуватися 

послугами Юридичного департаменту Полтавської обласної військової 

адміністрації на безкоштовній основі. 



 15 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що Управлінням 

Північно-східного офісу Держаудитслужби в Полтавській області було 

проведено перевірку ефективності використання бюджетних коштів 

Комунальним закладом Полтавської обласної ради «Полтавська обласна Мала 

академія наук учнівської молоді». За результатами перевірки встановлені 

фінансові порушення. Загалом роботу Полтавської обласної Малої академії 

наук учнівської молоді можна відзначити позитивно, але є проблеми з 

виконанням посадових обов’язків керівником закладу. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

запропонував підготувати та внести подання для призначення виконувача 

обов’язків директора Комунального закладу Полтавської обласної ради 

«Полтавська обласна Мала академія наук учнівської молоді». 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запитав, про пропозиції 

Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації за 

наслідками розгляду отриманих матеріалів. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, наголосив, що за останній час до роботи 

Полтавської обласної Малої академії наук учнівської молоді виникало багато 

зауважень, частково вони висвітлені у зверненні народного депутата України 

Бобляха А.Р., який надіслав до обласної ради результати перевірки 

Управлінням Північно-східного офісу Держаудитслужби в Полтавській області 

ефективності використання бюджетних коштів Комунальним закладом 

Полтавської обласної ради «Полтавська обласна Мала академія наук учнівської 

молоді». Зокрема, із загальної кількості наукових робіт, представлених областю 

для участі у ІІ та ІІІ етапах Всеукраїнського конкурсу-захисту науково-

дослідницьких робіт учнів – членів Малої академії наук України, лише близько 

31 % від загальної кількості підготовлено за участю наукових керівників –

працівників закладу. 

Усанова О.П., член постійної комісії, наголосила, що у питанні кадрових 

рішень, зокрема притягнення директора закладу до відповідальності, треба 

діяти з дотриманням процедури та вимог законодавства. Запропонувала 

відкласти це питання та розглянути його після виходу керівника з лікарняного. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував рекомендувати 

Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової адміністрації 

провести роботу щодо усунення порушень вимог законодавства працівниками 

Комунального закладу Полтавської обласної ради «Полтавська обласна Мала 

академія наук учнівської молоді» та вивчити питання щодо доцільності 

продовження контракту з директором закладу. 

Юрченко Т.О., член постійної комісії, запропонувала не брати до відома 

звіт Комунального закладу Полтавської обласної ради «Полтавська обласна 

Мала академія наук учнівської молоді» за 2022 рік та перше півріччя 2023 року. 

Наголосила на необхідності присутності директора на наступному засіданні 

постійної комісії. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій: рекомендувати Полтавській обласній військовій 
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адміністрації провести роботу щодо усунення порушень вимог законодавства 

працівниками Комунального закладу Полтавської обласної ради «Полтавська 

обласна Мала академія наук учнівської молоді» та проінформувати про 

результати на наступному засіданні постійної комісії обласної ради з питань 

освіти, науки та культури. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 4, проти – 0, утримались – 2, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: пропозиція не набрала необхідної кількості голосів для прийняття 

рекомендацій. 

 

 

12. СЛУХАЛИ: Про звіт виконувача обов’язків директора Комунальної 

установи «Центр фінансово-статистичного аналізу та матеріально-технічного 

забезпечення освітніх закладів» Полтавської обласної ради Ковшар Н.Л. за 

2022 рік та перше півріччя 2023 року. 

 

Ковшар Н.Л., виконувач обов’язків директора Комунальної установи 

«Центр фінансово-статистичного аналізу та матеріально-технічного 

забезпечення освітніх закладів» Полтавської обласної ради, повідомила 

інформацію про роботу закладу у 2022 році та першому півріччі 2023 року. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., голова постійної комісії, 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, Ковшар Н.Л., виконувач обов’язків 

директора Комунальної установи «Центр фінансово-статистичного аналізу та 

матеріально-технічного забезпечення освітніх закладів» Полтавської обласної 

ради, Юрченко Т.О., член постійної комісії, Лунін Д.С., начальник Полтавської 

обласної військової адміністрації, Усанова О.П., член постійної комісії, 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, Сухонос Н.В., член постійної 

комісії. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала коли було створено 

установу, який фонд заробітної плати та як змінювалася кількість штатних 

одиниць протягом останніх 3-4 років. 

Ковшар Н.Л., виконувач обов’язків директора Комунальної установи 

«Центр фінансово-статистичного аналізу та матеріально-технічного 

забезпечення освітніх закладів» Полтавської обласної ради, відповіла, що 

комунальна установа була створена у 2012 році, у – 2015 році було – 47 посад, 

поступово їх кількість скоротили до 40 посад (станом  на сьогодні). У 2022 році 

фонд заробітної плати складав – 8 млн, за І півріччя 2023 року – 4,5 млн. 

Юрченко Т.О., член постійної комісії, звернулася з проханням надати 

більш детальну інформацію щодо функціональних обов’язків установи та суті 

фінансово-статистичної діяльності. 
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Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував інформацію про звіт 

виконувача обов’язків директора Комунальної установи «Центр фінансово-

статистичного аналізу та матеріально-технічного забезпечення освітніх 

закладів» Полтавської обласної ради Ковшар Н.Л. за 2022 рік та перше півріччя 

2023 року взяти до відома. 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала визнати діяльність 

Комунальної установи «Центр фінансово-статистичного аналізу та матеріально-

технічного забезпечення освітніх закладів» Полтавської обласної ради 

незадовільною. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропоновані вище пропозиції. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 2, проти – 0, утримались – 4, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ: пропозиції не набрали необхідної кількості голосів для прийняття 

рекомендацій. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації 

проаналізувати роботу Комунальної установи «Центр фінансово-статистичного 

аналізу та матеріально-технічного забезпечення освітніх закладів» Полтавської 

обласної ради, надати пропозиції щодо удосконалення роботи закладу та 

проінформувати про результати на наступному засіданні постійної комісії 

обласної ради з питань освіти, науки та культури. 

 

 

13. СЛУХАЛИ: Про виконання рекомендацій постійної комісії обласної ради з 

питань освіти, науки та культури від 02.03.2023 щодо удосконалення роботи 

закладів позашкільної освіти Полтавської області. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, проінформував про пріоритетні напрямки 

розвитку позашкільної освіти Полтавської області. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував інформацію 

директора Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації Кончаковського О.Є. щодо роботи закладів позашкільної освіти 

Полтавської області взяти до відома. 
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14. СЛУХАЛИ: Про питання діяльності Комунального закладу «Центр 

соціально-психологічної реабілітації дітей» Полтавської обласної ради. 

 

Фоменко І.О., начальник служби у справах дітей Полтавської обласної 

військової адміністрації, повідомила, що три роки тому до лікарні міста 

Полтави було госпіталізовано 4 вихованців Центру, у лікарні було вчинено 

злочин щодо дівчинки – вихованки Центру. На сьогодні кримінальне 

провадження закрито, щодо винуватця проводяться заходи виховного 

характеру. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Василенко М.Г., заступник голови постійної 

комісії, Діденко О.Г., голова постійної комісії, Каліберда О.В., виконувач 

обов’язків директора Комунального закладу «Центр соціально-психологічної 

реабілітації дітей» Полтавської обласної ради, Юрченко Т.О., член постійної 

комісії, Усанова О.П., член постійної комісії, Цибульська Ю.В., секретар 

постійної комісії, Бруслик О.Ю, заступник голови Полтавської обласної 

військової адміністрації. 

Василенко М.Г., заступник голови постійної комісії, запитала, хто з 

дорослих поніс покарання за цей злочин. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, наголосив, що у разі критичної 

ситуації з вихованцем, працівники Центру повинні опікуватися дитиною та 

супроводжувати її. 

Юрченко Т.О., член постійної комісії, запропонувала внести до посадових 

інструкцій визначених працівників Комунального закладу «Центр соціально-

психологічної реабілітації дітей» Полтавської обласної ради обов’язок щодо 

супроводу дітей під час їх перебування за межами закладу. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, Усанова О.П., член постійної 

комісії, підтримали пропозицію Юрченко Т.О., члена постійної комісії. 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала звернутися за 

допомогою до представника Уповноваженого Верховної Ради України з прав 

людини у Полтавській області для притягнення до відповідальності винних осіб 

у вчиненні злочину. Запитала, коли до Полтавського відділення Комунального 

закладу «Центр соціально-психологічної реабілітації дітей» Полтавської 

обласної ради почнуть влаштовувати дітей. Запропонувала провести роботу 

щодо будівництва модульного укриття для закладу в Полтаві. 

Фоменко І.О., начальник служби у справах дітей Полтавської обласної 

військової адміністрації, відповіла, що на сьогодні активно розвивається 

мережа патронатних сімей, в які першочергово влаштовують дітей, які 

перебувають у складних життєвих обставинах. 

Бруслик О.Ю, заступник голови Полтавської обласної військової 

адміністрації, повідомив, що у Полтавському відділенні пропонується 

облаштувати спеціальний простір для проведення роботи з дітьми, які 

опинилися в складних життєвих обставинах. Наголосив, на необхідності 

розвитку сімейних форм виховання. 
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Юрченко Т.О., член постійної комісії, наголосила, що дитину, яку 

вилучили з кризової ситуації, краще спочатку передати в заклад та провести з 

нею роботу разом з психологом чи соціальним педагогом, а потім вже 

влаштовувати в патронатну сім’ю. Запропонувала надати до Полтавської 

обласної ради інформацію по області про влаштування дітей, які залишилися 

без батьківського піклування під час дії воєнного стану, до альтернативних 

форм сімейного виховання. 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала поінформувати на 

наступному засіданні постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки та 

культури про плани і перспективи функціонування Комунального закладу 

«Центр соціально-психологічної реабілітації дітей» Полтавської обласної ради 

та його Полтавського відділення. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запропонувала запросити на 

наступне засідання постійної комісії представника поліції, який повідомить про 

хід та результати кримінального провадження щодо злочину. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував продовжити розгляд 

питання на наступному засіданні постійної комісії обласної ради з питань 

освіти, науки та культури. 

 

Заперечень не надходило. 

 

 

15. СЛУХАЛИ: Про передачу майна зі спільної власності територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області у державну власність. 

 

(Міститься інформація, розголошення якої може завдати істотної шкоди 

інтересам національної безпеки). 
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Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника Управління майном обласної ради 

Коморної Л.Ф. взяти до відома. 

2. Доручити відділу юридичного забезпечення виконавчого апарату 

обласної ради вивчити зазначене питання та сформулювати пропозиції щодо 

можливості передачі пропонованого майна зі спільної власності територіальних 

громад сіл, селищ, міст Полтавської області у державну власність. 

3. Пропозиції з цього питання розглянути на наступному засіданні 

постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури. 

 

 

16. Різне. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, ознайомив присутніх зі змінами, які 

пропонується внести до програми «Розвиток освітнього простору Полтавщини» 

на 2021 – 2025 роки», а саме: 

- створити на базі Полтавського обласного центру науково-технічної 

творчості учнівської молоді Полтавської обласної ради осередок підготовки 

учнів, як операторів безпілотних літальних апаратів; 
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- запровадити у закладах загальної середньої освіти предмет «Економічна 

освіта» для учнів 8-9 класів. 

В обговоренні зазначеного питання взяли участь: Діденко О.Г., голова 

постійної комісії, Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації, Лунін Д.С., начальник 

Полтавської обласної військової адміністрації. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запитав, чи погоджено проєкт 

рішення Департаментом фінансів Полтавської обласної військової 

адміністрації. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що усно погоджено виділення 

коштів для навчання учнів, як операторів безпілотних літальних апаратів. 

Синявська Т.Г., заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради, зауважила, що проєкт рішення повинен 

бути офіційно поданий до виконавчого апарату обласної ради. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, наголосив, що проти подальшого 

розгляду питання «Про внесення змін до програми «Розвиток освітнього 

простору Полтавщини» на 2021 – 2025 роки» в установленому порядку 

заперечень немає. 

 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, запропонував розробити та затвердити 

Обласну програму розвитку та функціонування української мови на 

2023 – 2025 роки. 

В обговоренні зазначеного питання взяли участь: Діденко О.Г., голова 

постійної комісії, Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації, Лунін Д.С., начальник 

Полтавської обласної військової адміністрації, Синявська Т.Г., заступник 

керівника апарату – керуючий справами виконавчого апарату обласної ради. 

Лунін Д.С., начальник Полтавської обласної військової адміністрації, 

наголосив, що наразі діє Закон України «Про забезпечення функціонування 

української мови як державної». Запропонував розробити план заходів на 

виконання цього Закону. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував членам постійної 

комісії залишити питання без розгляду. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

Носенко В. В., представник Уповноваженого Верховної Ради України з 

прав людини у Полтавській області, виступив з тезами щорічної доповіді 

Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини про стан додержання 

та захисту прав і свобод людини і громадянина в Україні у 2022 році, яку 

планується заслухати на найближчому засіданні сесії обласної ради. 
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Кращенко Ю.П., начальник управління Державної служби якості освіти у 

Полтавській області, поінформував про висновки за результатами здійснення 

аналізу діяльності відділу освіти Решетилівської міської ради Полтавської 

області та відділу освіти, сім’ї, молоді та спорту Диканської селищної ради 

Полтавського району Полтавської області. 

 

 

 

Голова постійної комісії      Олег ДІДЕНКО 

 

 

 

Секретар постійної комісії      Юлія ЦИБУЛЬСЬКА 


